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Guvernul aproba înfiintarea Bancii de Investitii si Dezvoltare; Câciu apreciaza ca

va deveni operationala peste 12-18 luni

Guvernul urmeaza sa aprobe, în sedinta de miercuri, hotarârea privind înfiintarea si functionarea Bancii de

Investitii si Dezvoltare, a anuntat premierul Nicolae Ciuca.

El si-a exprimat convingerea ca pe agenda de prioritati a noii banci vor figura "proiectele mari de infrastructura,

proiectele strategice de care economia" are mare nevoie.

"Astazi, prin hotarâre de guvern, vom aproba înfiintarea si functionarea Bancii de Investitii si Dezvoltare. Este o

banca cu capital de stat. Aceasta banca va fi destinata sprijinirii mediului de afaceri. Este o banca ce va deveni un

partener al tuturor firmelor românesti si institutiilor publice si private. Este, de asemenea, un obiectiv pe care l-am

asumat prin Planul National de Redresare si Rezilienta si programul de guvernare 2021-2024", a spus Ciuca.

Ministrul Finantelor, Adrian Câciu, a mentionat ca banca va viza proiectele mari si pe cele care au ca destinatie

economia de productie. Banca trebuia sa fie una "de dezvoltare, în adevaratul sens al cuvântului", a subliniat

ministrul.

"Se face înca un pas important pentru diversificarea instrumentelor de finantare ale economiei. Este un obiectiv pe

care România si l-a, cumva, programat, începând cu 2015, dar din pacate nu l-a realizat. Mai facem astazi un pas

important. Urmatorul pas va fi realizarea actului constitutiv si numirea managementului acestei companii, acestei

banci. Important este sa avem instrumente diversificate de finantare, care sa vina pâna la urma pe o piata de capital

si financiara care trebuie sa se îndrepte cu mai multa prioritate catre economie, prin cresterea intermedierii

financiare", a spus Câciu.

El a mentionat ca banca va fi condusa de un consiliu de supraveghere format din sapte persoane si un consiliu

director alcatuit din trei persoane. Ministrul a subliniat ca aceasta banca va fi înfiintata "pe criterii de performanta".

"Cei care vor face parte pentru primii doi ani din acest consiliu care va participa la operationalizarea bancii vor

primi o suma fixa si o prima de succes. Practic, suma aceasta fixa nu va fi nivelul sistemului bancar, ci va fi una

modica. Dar vor fi indicatori de performanta, cu criterii, pe etape de îndeplinit, astfel încât cei care vor fi numiti în

acest consiliu sa stie ca de fiecare data vor fi monitorizati, astfel încât sa avem banca operationala în decurs de un

an - un an si jumatate", a mai spus el.

Ministrul a afirmat ca aparitia unui nou actor în sistemul financiar este "foarte importanta", deoarece necesarul de

finantare la nivel economic este din ce în ce mai mare.
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